



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

May 23th, 2013

Opening Ceremony of Al Khass School's Second Floor in Bethlehem Governorate

Today on May 23, 2013, the opening ceremony of the Project for construction of addition classrooms on Al Khass School was held. Mr. Junya Matsuura, Japan's Ambassador for Palestinian Affairs / Representative of Japan to the PA and the Representative of Bethlehem Governorate, Mr. Abdel Fattah Hamayel attended the ceremony. The project was funded by the Government of Japan in February 2012, through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

With the fund of USD 111,380, Al Khass Local Council was able to construct a new floor to the existing school building of Al Khass School with four classrooms, a lavatory and some other small rooms. This project will enable Al Khass students to learn and study in a better and healthier learning environment where they used to suffer and complain from the double purposed room.

Mr. Matsuura in his speech emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 2012 Japan has extended approximately 110 million dollars of assistance to the Palestinians, which is a part of Japan's total assistance, \$1.34 billion, to the Palestinians since 1993. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp



Second floor of Al Khass School constructed by the assistance of the Japanese Grant

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

201305/23

بيان صحفي

حفل افتتاح الطابق الثاني من مدرسة الخاص في محافظة بيت لحم

اليوم، تم افتتاح مشروع انشاء غرف صفية اضافية في مدرسة الخاص. وحضر الحفل كلا من السيد جونيا ماتسوورا، ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية و سفير اليابان للشؤون الفلسطينية والسيد عبد الفتاح حمائل، محافظ بيت لحم. تم تمويل المشروع من قبل الحكومة اليابانية في شباط 2012 عن طريق منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني.

وبتمويل قدره 111,380 دولار ، تمكن مجلس محلي الخاص من اضافة أربعة غرف صفية جديدة، ومرحاض، وبعض الغرف الصغيرة الأخرى في الطابق الثاني لمدرسة الخاص. هذا المشروع سيمنح الطلاب بيئة تعليمية أفضل وصحية حيث عانوا الكثير من الغرف المزدحمة و مزدوجة الأهداف.

وأعرب السيد ماتسوورا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني وأهمية تنفيذ المشاريع التطويرية الاقتصادية والاجتماعية الذي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

قدمت اليابان منذ 2012 ما يقارب 110 مليون دولار كمساعدات للفلسطينيين والتي تشكل جزءا من اجمالي مساعداتها منذ 1993. 1.34 مليار دولار. وبدءا من عام 2010، تتم صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.